

አለም አቀፍ የኢትዮጵያውያን እና ኢትዮጵያውያን አሜሪካን የዲፕሎማሲ፡ የፖሊሲ ፡ እና የሂሪንግ ካውንስል

wwethiodeplomacy.policyhearing@gmail.com

አንገብጋቢ ማሳሰቢያ።

መጋቢት 27-2009 (1-2-2017)

ከዳላስ ፡ ቴክሳስ ዩኤስኤ ።

ከዚህ በታች ያለውን ኢትዮጵያን ቅርጫ ለማስገባት ባስቸኩይ በጥድፍ እየተደረገ ስላለው ሚስጥራዊ እሩጫ ፡ የኢትዮጵያ ሕዝብ ሊገነዘበው ይገባል።

በሰው አገር ገብቶ ሰማሌው መሬት ልቀረስ ጥያቄ ጋር በተያያዘ ፡ የምናቀርበው በታሪክ የተደገፈ ሃቅ ስላለን በሚቀጥለው እስክንገናኝ ለሁላችሁም የተባበሩን ጥያቄ እናቀርባለን ። ይህም ፡ ይችን መልክት ለምታነቡ ሁሉ ፡ የበኩላችሁን የዜግነት ግዳጅ በመሆኑ ፡ ይህንን መረጃ ለምታውቁት ኢትዮጵያዊ ወገን በሙሉ ፡ በሶሻል ሚዲያ ሳይቀር ባገኛሁት ሕዝቡ ያገኘዋል ብላችሁ በምታስቡት ሁሉ እንድታስተላልፉት ነው።

ኢትዮጵያ ለዘለአለም ትኑር!

ከአክብሮት ጋር ፡

የኢትዮጵያ ወርቅ (የሐረርወርቅ) ጋሻው።

ግንኙነት/ሊቀመንበር።

Ethiopia: Is there a secret project of declaration of independence of the Tigre region?

Friday, February 3, 2017, 13:14



"We will also declare our independence if the Tigray region took the first step," said Abdi Mahamoud Omar, President of the Region Somalia to Ethiopia, during a conciliation meeting between officers of the national army Ethiopian and Somali clans of Ethiopia held in Jigjiga the last week of January 2017.

The president of the Somali regional state of Ethiopia, expressed his wish for independence in the presence of Major General Abraham Woldemariam, head of the Ethiopian army stationed in Harar, General Mehari Zewdu and Major General Ibrahim Jalil who is a member of the Ethiopian Ministry of Defense. "We do not want to stay with the Amharas if the Tigres leave the Ethiopian federation and our land rich in natural resources will not be a wealth for the Amhara region and source of poverty for the Somalis of Ethiopia" added Abdi Mahamoud said abdi iley, President of the region Somalia .

In this consultation meeting on the independence and wish the Somali region of Ethiopia today, almost all the wise men of Somali clans of Ethiopia were present and were able to witness the progress of the draft declaration Independence of the Tigray region. The president of the region Somali of Ethiopia that rolls under the orders of Mekele was also mentioned in his speech that he had the military strength to defend against the Oromo region and prefers independence from the return of power to Addis Ababa in the hands of an elite of the Amhara region.

Relatives of Somali state leadership in Ethiopia have repeatedly, in anonymity, informed the Somali media about an independence project in the Tigray region. These Jigjiga officials had added that the Tigre elites were pushing Abdi Iley, president of the Somali region, to follow them in their project of independence because with such a strong ally, the Tigre region has the chance to see his project And will not have to suffer too much pressure.

Articles 39 (3), 42 and 47 of the 1994 Ethiopian Constitution clearly stipulate that the right to secession is part of the right to self-determination of nations irrespective of their number, political or historical status. The only limitation of this right is that all regional or local bodies must fulfill their functions and exercise their rights within the framework of democratic principles, the rule of law and in conformity with the mandatory rules and spirit of The Ethiopian Constitution.

Éthiopie : Existe-t-il un projet secret de déclaration d'indépendance de la région Tigré ?

- vendredi, février 3, 2017, 13:14
- [Actualités](#), [Actualités d'Afrique](#), [Dossiers](#), [Droits de l'homme](#), [Erythrée](#), [Ethiopie](#), [La rédaction](#), [Pays](#), [Revue de Presses](#), [Société & Business](#), [Somalie](#)
- 1 109 views
- [Ajouter un commentaire](#)



« Nous allons déclarer aussi notre indépendance si la région du Tigré fait le premier pas », avait dit Abdi Mahamoud Omar, président de la région [Somalie](#) de l'Éthiopie, au cours d'une réunion de concertation entre des officiers de l'armée nationale éthiopienne et les sages des clans somaliens de l'Éthiopie qui s'est tenue à Jijjiga la dernière semaine du mois de janvier 2017.

Le président de l'état régional somalien de l'Éthiopie, a exposé son souhait d'indépendance en présence du Major-général Abraham Woldemariam, chef de l'armée éthiopienne stationnée à Harar, le général Mehari Zewdu et le Major-général Ibrahim Jalil qui est un cadre du ministère éthiopien de la défense. « Nous ne voulons pas rester avec les Amharas si les Tigrés quittent la fédération éthiopienne et notre sol riche en ressource naturel ne sera pas une manne de richesse pour la région Amhara et source de pauvreté pour les somaliens de l'Éthiopie » a rajouté Abdi Mahamoud, dit abdi iley, président de la région [somalie](#).

Dans cette réunion de concertation sur les souhaits d'indépendances de la région somalienne et tigré de l'Éthiopie, presque tous les sages des clans somaliens de l'[Éthiopie](#) ont été présent et ont pu être témoins de l'avancée du projet de déclaration d'indépendance de la région Tigré. Le président de la région [somalie](#) de l'[Éthiopie](#) qui roule sous les ordres de Mekele avait aussi cité dans son discours qu'il disposait la force militaire nécessaire pour se défendre contre la région Oromo et qu'il préfère l'indépendance face au retour du pouvoir d'[Addis-Abeba](#) dans la main d'une élite de la région d'Amhara.

Des proches de la direction de l'état région somalien de l'Ethiopie avait à mainte reprise, dans l'anonymat, informé les médias somaliens d'un projet d'indépendance de la région Tigré. Ces fonctionnaires de Jigjiga avaient rajouté que les élites de Tigré poussaient Abdi Iley, président de la région somalien, à les suivre dans leur projet d'indépendance parce qu'avec un tel allié de poids, la région Tigré a la chance de voir son projet aboutir et n'aura pas à subir trop des pressions.

Les articles 39 (3), 42 et 47 de la Constitution éthiopienne de 1994 stipulent clairement que le droit à la sécession fait partie du droit à l'autodétermination des nations quel que soit leur nombre, leur statut politique ou historique. La seule limitation de ce droit est que tous les organes régionaux ou locaux doivent s'acquitter de leurs fonctions et exercer leurs droits dans le cadre des principes démocratiques, de l'État de droit et en conformité avec les règles obligatoires et l'esprit de la Constitution éthiopienne.

<http://www.hch24.com/actualites/02/2017/ethiopie-existe-t-il-un-projet-secret-de-declaration-dindependance-de-la-region-tigre/>